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Kinderboerderijen  -  Statuut  -  Plaats in het BRV

Mensen die een kinderboerderij willen oprichten, beklagen zich over het onduidelijk (of 
zelfs totaal gebrek aan) statuut om dergelijk initiatief te realiseren. Vooral wanneer het 
gaat over een activiteit die niet in hoofdberoep wordt uitgeoefend, is er sprake van een 
niet-landbouwactiviteit, waarbij men dan moet hopen op een erkenning als zonevreemde 
activiteit. Naast het feit dat kinderboerderijen zich veeleer in de para-agrarische dan in 
de puur agrarische sfeer situeren, blijft er ook onduidelijkheid over de bevoegde 
instanties. Naast landbouwactiviteiten zijn er ook recreatieve, educatieve en zelfs horeca-
aspecten (drank- en eetgelegenheid, logies) gemoeid met een kinderboerderij. Om te 
komen tot een leefbaar geheel zal er immers vaak sprake moeten zijn van meerdere 
activiteiten, waaronder een belendende speeltuin en/of taverne en eventuele verkoop 
van hoeveproducten.

Het Witboek Beleidsplan Ruimte Vlaanderen (BRV) stelt dat het aantal niet-agrarische 
activiteiten in het (bestemd) landbouwgebied toenemen. Gemiddeld zou dit in Vlaanderen 
gaan om 15% van het agrarisch bestemd gebied. Gelet op het feit dat het nakende BRV 
uitgaat van multifunctioneel ruimtegebruik, maar ook rekening houdend met de uitdaging 
voor landbouwers om te zoeken naar nieuwe, leefbare businessmodellen die uitgaan van 
taakdiversificatie, moeten we initiatieven als kinderboerderijen op zijn minst voorzien van 
een duidelijke regelgeving, als we mensen de kans willen geven dit concept op te nemen 
als element van de schaalverandering die onze land- en tuinbouw de komende jaren zal 
kenmerken.

1. Hoeveel kinderboerderijen zijn er momenteel in Vlaanderen:

a) die in hoofdactiviteit worden uitgebaat;
b) die niet in hoofdactiviteit worden uitgebaat;
c) die deel uitmaken van een bestaand landbouwbedrijf?
Cijfers graag per provincie.

2. Hoeveel van die kinderboerderijen combineren het houden van dieren met:

a) educatieve projecten;
b) recreatieve projecten (speeltuin, wandelingen enzovoort);
c) drank- en/of eetgelegenheid;
d) logies / bed & breakfast;
e) hoeveverkoop?
Ook hier graag telkens een opdeling per provincie en naar hoofd- of bijberoep.



3. a) Hoeveel aanvragen voor het oprichten van een kinderboerderij werden in de 
periode 2013 tot heden jaarlijks ingediend? Cijfers graag per provincie.

b) Hoeveel van die aanvragen werden geweigerd? Cijfers graag per jaar en per 
provincie.

c) Wat waren de belangrijkste redenen om de oprichting van een kinderboerderij te 
weigeren?

4. a) Hoeveel aanvragen voor investeringssteun ontving het Vlaams 
Landbouwinvesteringsfonds (VLIF) in de periode 2013 tot heden jaarlijks van 
kinderboerderijen in hoofdberoep?

b) Hoeveel van die aanvragen werden jaarlijks goedgekeurd?

c) Hoeveel bedroeg het jaarlijkse steunbedrag dat werd toegekend aan 
kinderboerderijen?

5. Voorziet de minister in de beleidskaders van het BRV in concrete bepalingen 
voor de oprichting van kinderboerderijen? Op welke manier kan 
multifunctionaliteit hier een oplossing bieden?

Zo ja, welke?

6. a) Zal de minister een initiatief nemen om een duidelijk statuut uit te werken voor 
kinderboerderijen om een einde te maken aan de onduidelijkheid voor mensen 
die een kinderboerderij willen oprichten?

b) Zal zij daartoe in gesprek treden met haar collega’s die bevoegd zijn voor 
Onderwijs, Cultuur en Toerisme?



JOKE SCHAUVLIEGE
VLAAMS MINISTER VAN OMGEVING, NATUUR EN LANDBOUW

ANTWOORD 
op vraag nr. 455 van 16 APRIL 2018
van FRANCESCO VANDERJEUGD

1. Noch het departement Omgeving, noch het departement Landbouw en Visserij 
houden specifieke informatie bij over het aantal kinderboerderijen, en kunnen dus 
geen cijfers geven.

2. Idem vraag 1.

3. De cijfergegevens zijn gebaseerd op de beslissingen die door de gemeentebesturen 
geregistreerd werden in hun vergunningenregister en overgemaakt aan het Vlaams 
gewest. 
a) Er werden in de periode 2013 - 2017 27 stedenbouwkundige vergunningen 

afgeleverd die betrekking hebben op het uitbaten van een kinderboerderij : 

Dossier 
Jaar Antwerpen Limburg Oost-

Vlaanderen
Vlaams-
Brabant

West-
Vlaanderen

2017 1 0 1 0 0
2016 1 0 1 1 2
2015 4 1 1 0 3
2014 1 0 2 0 4
2013 0 0 2 1 1

b) Er werden in de periode 2013 - 2017 2 stedenbouwkundige vergunningen 
geweigerd die betrekking hebben op het uitbaten van een kinderboerderij, beide 
in de provincie Limburg. 

c) Het departement houdt geen specifieke informatie bij over de inhoud van 
gemeentelijke beslissingen over een stedenbouwkundige aanvraag. 

4. Kinderboerderijen kunnen geen VLIF-steun verkrijgen.

5. Het ruimtelijk beleid in de agrarische gebieden richt zich in het Witboek Beleidsplan 
Ruimte Vlaanderen sterk op het weren van nieuwe niet-agrarische functies die het 
functioneren van de landbouw op termijn kunnen belemmeren. Het ruimtelijk beleid 
zet in op het voorbehouden van cultuurgrond voor de beroepslandbouw en het 
behoud van het aandeel landbouwgebied dat in gebruik is door de professionele 
landbouw door een verdere inname van agrarisch gebied voor niet-professionele 
landbouw en privétuinen te ontmoedigen.

Kinderboerderijen worden niet beschouwd als professionele landbouwbedrijven. Het 
Witboek Beleidsplan Ruimte Vlaanderen gaat dieper in op functies en activiteiten 
zoals wonen, recreatie, niet-professionele land- en tuinbouw en niet-agrarische 
bedrijven die verspreid in het agrarisch gebied voorkomen, zonder daarbij specifiek te 
verwijzen naar kinderboerderijen. 

Het Witboek Beleidsplan Ruimte Vlaanderen gaat ervan uit dat deze functies kunnen 
plaats vinden in agrarisch gebied, maar zoals gezegd onder strikte voorwaarden zodat 



ze zone-eigen functies van het agrarisch gebied niet in het gedrang brengen en 
waarbij er te allen tijde rekening gehouden wordt met de doelstelling om bijkomend 
ruimtebeslag als uitzondering te beschouwen. Het witboek Beleidsplan Ruimte 
Vlaanderen voorziet dus ontwikkelingsmogelijkheden, zij het wel volgens een 
beperkend kader. Het is vooral van belang dat dit kader duidelijk is, zodat 
initiatiefnemers van bijvoorbeeld kinderboerderijen weten wat de mogelijkheden zijn. 

6. Dit is vandaag nog niet beslist. Indien nodig zal er ook in gesprek worden gegaan met 
de collega’s die bevoegd zijn voor Onderwijs, Cultuur en Toerisme.


